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Neljapäeval jõudis 
Käärdi elanike 118 
allkirjaga kiri Rõngu 
vallavolikogusse, kus 
rahvalt tulnud ette-
panek korraldada 
Käärdis koos Euroo-
pa Parlamendi vali-
misega referendum 
Käärdi Elvaga ühine-
mise küsimuses ta-
gasi lükati.

Sirje Veldi

Käärdi Seltsi juhatuse 
liikme Kalev Jago kodani-
kualgatus ringleb omava-
litsuste võimukoridorides. 
Rõngu vallavolikogu lük-
kas möödunud neljapäeval 
kaheksa poolthäälega rah-
va ettepaneku tagasi, Elva 
linnavolikogu võtab selles 
osas seisukoha eeloleval 
esmaspäeval.

Viisakas äraütlemine
Kalev Jago sõnul on see 

juba kolmas või neljas kord, 
kui vallavolikogu Käärdi 
rahva arvamust millekski 
ei pea, kusjuures enda väl-
javabandamiseks leitakse 
põhjendusi alati.

Käärdi elanikud on ko-
gunud ka varem hulgaliselt 
linnaga ühinemist poolda-
vaid allkirju ja alati on ko-
hatud oma vallavolikogu 
jäika hoiakut rahva arva-
muse suhtes.

Viimane suurem kodani-
kualgatuse korras allkirja-
de kogumine oli 2001. aas-
tal, mil vallavolikogu leiu-
tas Käärdi elanike arvamu-
se küsimuseks omapärase 
mooduse. Nimelt oli vald 
nõus loovutama Käärdi El-
va linnale, kui saab aseme-
le kuus Puka valla küla: 
Aakre, Palamuste, Pedaste, 
Purtsi, Pühaste ja Rebaste. 
Ootuspäraselt soovis Puka 
oma piirid siiski säilitada, 
kuid rahva arvamust ei soo-
vinud tollal teada kumb-
ki vald. Õhus oli järjekord-
ne haldusreformi teema ja 
siis leidis Rõngu vallavo-
likogu, et nemad oma üle 
3000 elaniku ja kahe koo-
liga on piisavalt suured ja 
tugevad, ega pea mitte kel-
legagi liituma.

Tolleaegne Käärdi alevi-
vanem Toomas Leppik pi-
das Rõngu valla sellistel 
tingimustel piiride muut-

misega nõustumist viisa-
kaks äraütlemiseks Elva 
linnale.

“Eelarve täitmine ei ole 
piisavaks põhjenduseks ei-
rata Käärdi elanike huve,” 
arvas Leppik. “Loodan, et 
Käärdi rahvas aktivisee-
rub, kuna liitumise poolt 
on valdav enamus nendest, 
kellega olen sel teemal en-
dises sovhoosikeskuses 
rääkinud.”

Elva linna tollane linna-
pea Aare Anderson leidis 
siis, et Käärdi tulevik ei saa 
sõltuda Puka otsusest ning 
et Rõngu ei peaks seadma 
Käärdi liitmist Elvaga sõl-
tuvusse Puka valla külade 
hõivamisega.

Juba siis hullutasid 
Käärdist valitud voliko-
gu liikmed kaaskodanik-
ke hirmu ja õudusjuttude-
ga sellest, kui halvaks võib 
minna käärdilase elu siis, 
kui alev ühendatakse lin-
naga. Et maamaks tõuseb 
ja Käärdi jääb ka linna all 
olles ääremaaks, niisamuti 
nagu valla koosseisuski.

“Meilt küsiti otse, et mi-
da te sellest saate, kui te 
linna alla lähete,” ütles 
Jago. “Aga me olemegi ko-
gu aeg saanud peaaegu kõi-
ke eluks vajalikku Elva lin-
nast. Oleme tarbinud linna 
veevärki ja arstiabi, pan-

nud lapsi linna kooli ja las-
teaeda, käinud linna vanu-
rite päevakeskuses, aptee-
kides, raamatukogus, kul-
tuurimajas, kauplustes ja 
sõitnud linna taksobussiga. 
Seega on igati loogiline, et 
me ka halduslikult kuuluk-
sime Elva linna alla. Kasvõi 
selleks, et noored lapseva-
nemad ei peaks lapsele las-
teaiakoha saamiseks kirju-
tama sisse Elva linna, kuigi 
tegelikult elavad Käärdis. 
Käärdi lasteaia ehitamise 
jutt kerkib aga meie kandis 
päevakorda alati enne vali-
misi. Rahvas neid lubadusi 
enam ei usugi.”

Äkki ikka küsiks?
Rõngu vallavolikogus 

polnud siiski kõik volini-
kud seda meelt, et referen-
dumi korraldamise ettepa-
neku peaks niisama liht-
salt tagasi lükkama. Hil-
lar Viksi uuris vallaametni-
kelt, mis siis sellise küsitlu-
se korraldamine võiks val-
lale maksma minna, kuid 
vastuseks sai põhjendu-
sed, et kuna haldusreform 
tehakse Eestis lähiaasta-
tel niikuinii ära, siis ei ole 
praegu mõttekas seda kü-
sitlust läbi viia. Sulev Kuusi 
sõnul oleks vaja rahvale es-
malt selgitada, mida linna-
ga ühinemine kaasa toob ja 

alles siis korraldada küsit-
lus. Praegusel moel allkir-
jade kogumist pidas ta eba-
korrektseks.

Käärdist valitud voli-
nik Haimar Kallase sõnul 
oli sellisel moel kirjale all-
kirjade kogumine mõttetu, 
sest pole teada, mil moel 
seda tehti ja kas rahvas sai 
aru, mida neilt täpselt kü-
siti. Hillar Viksi küsis, mis 
takistab volikogu ja valla-
valitsust rahvale selgitu-
si jagamast ja kas voliko-
gu mitte ei karda rahvakü-
sitluse korraldamist. Tema 
sõnul aitaks see ehk tekki-
nud pingeid leevendada.

Hillar Hänilane jäi põ-
himõtteliselt nõusse otsuse 
eelnõus toodud põhjendus-
tega, kuid leidis, et vallava-
litsus ei peaks praegu sel-
lele kirjale üldse vastama, 
sest aprilli alguses võtvat 
Riigikogu niikuinii vastu 
otsuse, et valimiste aastal 
halduspiire muuta ei tohi.

Vallavanem Aivar 
Kuuskvere täpsustas, et 
Käärdi rahva kirjas ei nõu-
tudki piiride muutmist, 
vaid ainult rahvaküsitluse 
korraldamist, kuid arves-
tades lähiaastatel niikui-
nii toimuvat haldusrefor-
mi, siis ei pea vald praegu 
küsitluse korraldamist eri-
ti mõttekaks. Liiatigi olevat 

Käärdi linnaga ühinemise 
taga Elva linnavalitsus, kes 
seda omalt poolt igatpidi 
mahitab. Vald vihjas uute-
le projektidele, mis toovad 
Käärdi alevikku lähema 
paari aasta jooksul uued 
vee- ja kanalisatsioontras-
sid ning ühiselt algatatud 
projekte Käärdi mittetu-
lundusühingutega.

Kaheksa volikogu liiget 
hääletasid Käärdi elanike 
ettepaneku tagasi lükka-
mise poolt, vastu olid Hil-
lar Hänilane ja Hillar Vik-
si, kaks volikogu liiget jäid 
erapooletuks. Seega lük-
kas käärdilaste koduvald 
oma rahva ettepaneku jär-
jekordselt tagasi.

Esmaspäeval koguneb 
naabervalla rahvaalgatust 
arutama Elva linnavoliko-
gu. Eelnõu, mille linnava-
litsus volikogule otsusta-
miseks saadab, on kodani-
kualgatust toetav ja aval-
dab valmisolekut alusta-
da Rõngu vallavolikoguga 
läbirääkimisi territooriu-
mi üleandmiseks Elva lin-
naga.

Volikogu otsuseid on 
võimalik vaidlustada Tar-
tu Halduskohtus 30 päeva 
jooksul arvates otsuse tea-
tavaks tegemist.

LÜHIDALTKodanikualgatus viis 
elanike hääle volikogudesse
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Üks elu muusikas 
– Kalju Kenner. 
Lk 2

Volikogu eelistas 
kultuurikeskuse ehitusele 
koolimaja. LK 4

Kas Elva vajab 
jäätmejaama?

Tallinna Tehnika-
kõrgkoolis tehnoöko-
loogiat õppiv elvalanna 
Inga Tennokese uurib 
oma bakalaureuse lõpu-
töös elvalaste arvamust 
jäätmekäitlusest Elvas. 
Ühtlasi uurib ta, kas 
linnakodanikud tun-
nevad puudust jäätme-
jaamast, kuhu ära an-
da kodus tekkinud sor-
teeritud jäätmed. Uuri-
mustöö andmeid ana-
lüüsitakse oma ala spet-
sialistidega, mille põh-
jal tehakse ettepane-
kud Elva linnavalitsuse-
le jäätmemajanduse pa-
remaks korraldamiseks.

Vastava küsimustiku 
leiab internetiaadressilt 
http://www.eformular.
com/inga.tennokese/
loputoo.html, kuid an-
keeti on võimalik väl-
ja printida ka Elva ko-
duleheküljelt www.el-
va.ee ning see täide-
tult saata linnavalitsu-
se keskkonnaspetsialist 
Maarika Uprusele.

“Kuna kõigil inimes-
tel ei ole võimalik inter-
netti kasutada, siis täp-
semate andmete saami-
seks külastatakse ini-
mesi ka kodudes,” üt-
les Inga Tennokese, 
kes loodab linnarahva 
mõistvale suhtumisele. 

EPP

Järgmine Elva 
Postipoiss ilmub 
erandkorras 1. aprillil

RAHVA TAHE Rõngu volikogu ei pidanud kodanikualgatust miskiks

TEATED
Aprillis alustatak-

se Elva linnas Emajõe 
ja Võhandu jõe valgala 
veemajandusprojekti 
raames ühisvee- ja ka-
nalisatsioonitorustike 
ehitustööde teostamist.

Kaevetööde teosta-
misest teatatakse kae-
vatavate tänavate lõi-
kes ajalehes Elva Pos-
tipoiss ning linna ko-
dulehel www.elva.ee. 
Ehitustööde ajaks pai-
galdatakse tänavatele 
ka vastavad infotahvlid 
ehitustööde aja ja teos-
taja kohta. Elva LV

Rõngu volikogu näitas kodanikualgatuse korras tulnud ettepanekut tagasi lükates taas, kuidas ta hoolib Käärdi 
elanike arvamusest. Foto: Sirje Veldi

Eesti läheb pü-
hapäeval, 29. märt-
sil kell 3.00 üle su-
veajale ning kella-
osutid tuleb nihuta-
da ühe tunni võrra 
edasi.
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UUDISED

Kolmapäeval möö-
dus 60 aastat märtsi-
küüditamisest, mis viis 
Eestimaalt Siberisse üle 
20 000 inimese. Üle Ees-
timaa toimusid leinapäe-
va puhul mälestusmiitin-
gud.

Elva matkakeskus oli 
kolmapäeva pärastlõu-
nal rahvast puupüsti täis, 
milles oma osa oli kind-
lasti huvil näha Andres 
Söödi vastvalminud do-
kumentaalfilmi “Ajapik-
ku unustatakse meie ni-
mi”, mille tõi Elvasse rep-

resseeritu Olaf Ressar, 
kes ütles filmile ka saate-
sõnad ja kinkis DVD Tar-
tumaa Muuseumile.

Leinapäeva meenuta-
sid koos rahvaga EELK 
Elva koguduse õpetaja 
Vallo Ehasalu, Tartumaa 
muuseumi direktor Kaido 
Orula ja linnapea Reno 
Laidre. Laulis ansambel 
7 vaprat vanaema.

Pärast filmi vaatamist 
viidi lilli raudtee ääres 
oleva mälestuskivi juur-
de. 

EPP

Leinapäeval näidati 
matkakeskuses filmi

29. märtsil on 80. 
sünniaastapäev El-
va kultuurielu eden-
dajal, teenekal di-
rigendil ja muusi-
kapedagoogil Kalju 
Kenneril.

Milvi Kapaun

“Sündides saab inim-
laps kingituseks kaasa ai-
mamatud eeldused loomu-
kohaseks eneseteostuseks. 
Kas need eeldused vääri-
liselt realiseeruvad, ei ole-
ne sageli ainult inime-
sest endast, vaid palju sel-
lest, kui soodsaid või pärs-
sivaid pöördeid pakub ini-
mese arenguteel elu. Kal-
ju Kenner oli ilmselt sün-
dinud muusikainimeseks. 
Selleks ta saigi, kuigi pi-
di oma eluteel kogema ka 
ootamatuid, oma pürgimu-
si takistavaid, vahel isegi 
tühistada ähvardavaid tõk-
keid,” kirjutab keeleteadla-
ne Karl Muru viis aastat ta-
gasi ilmunud dirigendi elu-
looraamatus “Üks elu muu-
sikas”.

29. märtsil 1929. aastal 
Mustvees sündinud Kalju 
Kenneri lapsepõlv möödus 
Peipsiäärsete loodushääl-

te seltsis. Suveõhtuti istus 
poiss tunde kaldakivil ning 
unistas kauni järve kaldal.

Esimene pill, millel tule-
vane koorijuht koolipoisina 
hääled üles võttis, oli toa-
lakast leitud vana kannel, 
millele üks külamees kee-
led peale seadis. Kooli or-
kestris mängis väikest kas-
vu muusikahuviline poiss 
suurt trummi, millega 
maadlemine omajagu vap-
rust nõudis.

Orkes t r i juht im isega 
alustas Kenner 15-aasta-
selt, jätkates oma esime-
se muusikaõpetaja, 1944. 
aastal arreteeritud August 
Lumingu tööd.

1947. aastal tolleaeg-
ses Tartu Õpetajate Insti-
tuudis koorijuhtimise eri-
alal õpinguid alustanud 
Kalju Kenner lõi innukalt 
kaasa instituudi muusi-
kalistes tegevustes. Ta ju-
hatas puhkpilliorkestrit, 
laulis meeskooris ja -an-
samblis, mängis tantsu- ja 
sümfoniettorkestris, tegi 
kaasa Helju Mikkeli juhen-
datud rahvatantsurühmas, 
õppis tšellomängu.

Instituudi kolmandal 
kursusel avastati Kenneril 
tuberkuloos ning kool tuli 

päevapealt jätta.
Tervenenult Mustvee 

kultuurimajas kunstilise 
juhina töötanud Kenner 
jätkas õpinguid koorijuhti-
mise alal 1951. aastal Tal-
linna muusikakoolis, mil-
le 1955. aastal lõpetas. Va-
hepeal oli muusikakoolitu-
deng jõudnud juba ka pe-
re luua. Neli aastat Raplas 
muusikaõpetaja, dirigen-
di ning muusikakasvataja-
na lasteaias töötanud Kalju 
Kenner tuli Elva Keskkoo-
li muusikaõpetajaks ja koo-
rijuhiks 1959. aastal. Siin 
alustas innukas muusika-
mees kooride, ansamblite 
ja orkestrite loomist, mil-
lega pani aluse Elva koori-
laulule ning elavnes ka lin-
na kultuurielu. Eriti süda-
melähedane oli dirigendile 
meeskoor, mille koosseisus 
laulis algusaastatel üle 80 
mehe. Koorijuhi üks suure-
maid unistusi oli täitunud.

Alates 1967. aastast 
kakskümmend kaks aas-
tat Elva muusikakoolis di-
rektori ametis olnud Kalju 
Kenner alustas 1960. aas-
tal loodud lastemuusika-
koolis tööd tšello-, puhk-
pilli- ja solfedžoõpetaja-
na. Ligi 40 aastat õpetaja-

tööd teinud Kalju Kenner 
lõpetas tervislikel põhjus-
tel tegevuse muusikakoolis 
1993. aastal solfedžoõpeta-
ja kohalt.

Dirigendi- ja pedagoogi-
töö kõrval oli Kalju Kenneri 
meelisharrastuseks koori-
laulude loomine. Vajadus 
muusikat ise luua ärkas ju-
ba õpiaastail Mustvees, kus 
ta kirjutas oma esimesed 
orkestripalad. Põhiosa loo-
mingust – poolsada koori-
laulu sündis Elvas. Küm-
nekonnale laulule kirju-
tas autor ise ka sõnad. Ta-
gasihoidlik ja enesekriiti-
line laulude looja ei ürita-
nud oma loomingut laie-
malt levitada, küll aga lei-
dis ta suureks üllatuseks 
oma nime Moskvas välja 
antud mahukast helilooja-
te kataloogist.

Tunnustatud dirigendi 
ja pedagoogi koorilaulu-
loomingu kogus tema 75. 
sünniaastapäevaks kaante 
vahele segakoor AVE diri-
gent Ehtel Kuldvere-Vent. 
Lauludekogumikus “Nii 
palju noote!” on tallel Kal-
ju Kenneri loodud ja seatud 
111 laulu segakooridele.

Üks elu muusikas
Eeloleval esmaspäe-

val ja teisipäeval saa-
vad elvalased kaasa ela-
da kultuurikeskuses Si-
nilind toimuvale Tartu-
maa mitteteatrite festi-
valile. Esitamisele tuleb 
20 etendust Elva, Tartu, 
Konguta, Kambja, Reola 
ja Põlvamaa näitetruppi-
delt. Esmaspäeval astu-
vad vaatajate ja žürii et-
te lasteaedade väikesed 
näitlejad, teisipäeval tee-
vad teatrit gümnaasiumi-
õpilased.

Näha saab tuntud 
etendusi, nagu “Kaks-
teist kuud”, “Pöial-Liisi”, 
“Inetu pardipoeg”, “Pipi 
läheb kooli”. Mängitak-
se ka vähem tuntud las-
teetendusi ja omaloomin-

gut. Festivalil auhinna-
kohtasid ei jagata. Hin-
dava pilguga vaatavad ja 
tunnustavad truppe ning 
näitlejaid eripreemiate-
ga Tartumaa kultuuri-
spetsialist Astrid Hallik, 
Tartu Noorte Teatriteha-
se juht Lennart Peep, El-
va harrastusteatri näitle-
ja Aire Pajur ja Tabivere 
valla kultuurijuht Tiina 
Tegelmann. Etendused 
algavad hommikul kell 9.

Nädalapäevad on Si-
nilinnu saalis lavaproo-
ve teinud Elva lasteaeda-
de väikesed näitlejad. Pil-
dil lasteaed Murumuna 
õpetaja Luule Juhanson 
ja Targa osatäitja Pärt 
Saaren “Pöial–Liisi” proo-
vis.

Lasteteatrid tulevad Elvasse

Foto: Milvi Kapaun
Tulin Kalju Kenneriga 

üheaegselt 1959. aasta sü-
gisel Elva keskkooli tööle. 
Kenner oli sel ajal juba ko-
genud muusikaõpetaja, sil-
mapaistev koori- ja orkest-
rijuht, kelle käe all saavuta-
sid kooli segakoor ja puhk-
pilliorkester varsti kõrge 
taseme. Vahetundidel teda 
õpetajate toas ei näinud-
ki – ikka oli tal vaja juhen-
dada mõnd ansamblit, laul-
jat või puhkpillimängijat. 
Mäletan orkestrit kevadel 
marssi mängimas ja liiku-
mas ümber koolimaja. See 
oli harjutus laulupeo rong-
käigus esinemiseks.
Anton Vendla, Elva Keskkooli 

õpetaja, Elva meeskoori ja 
segakoor AVE laulja

1963. aastal loodi koori 
naisansambel, et esinemis-
tel oleks vaheldust. Kalju 
proovis mitmeid koosseise, 
et saavutada häälte parim 

kokkusulamine. Esimesi 
laule, mida õppisime, oli 
Türnpu “Üks ainus kord”. 
Mäletan, et selle õppimisel 
pidime kõik “luukambrist” 
läbi käima, mis tähendas, 
et igaüks pidi oma partii 
ette laulma.

Helve Pärn, 
naiskoori Kaja laulja

Mul on tänaseni meeles 
1960. aasta suvi, kui toi-
mus tolleaegse Elva rajooni 
laulupeo rongkäik, kus eel-
misel aastal loodud mees-

koori ees marssis noor di-
rigent Kalju Kenner koos 
oma kahe pisipojaga. Kal-
ju Kenner oli energiline ja 
võimekas muusikaelu eda-
siviija. Kui oli vaja Kalju 
Kenneri poole pöörduda 
mingisuguse probleemiga, 
sai see alati lahendatud.

Kalev Eek, Elva kultuuri -
maja direktor 1961-1997

Kalju Kenner oli minu 
solfedžoõpetaja. Meelde on 
ta jäänud oma rahulikku-
sega ja põhjalikkusega. Ma 

ei mäleta, et ta oleks kor-
dagi oma õpilastega pa-
handanud, isegi siis mitte, 
kui need mõnikord koerus-
tükke kippusid tegema.

Alo Rebane, 
Elva muusikakooli õpilane 

1971-1980

Kevadel, kui koolitöö lä-
bi sai, ilmusid muusikakoo-
li juurde omapärased laulu-
linnud – nõgikikkad. Need 
olid meesõpetajad, kes ki-
visütt hoidlasse kühvelda-
sid. Lõõskav päike ja söe-
tolm ärgitas laulma: “kuus-
teist tonni sütt andma sa 
pead...”. Kui süsi hoidlas, 
ootas nõgikikkaid soe ve-
si ja seep ning valged kä-
terätikud. Ei puudunud ka 
tasemel kodupruul hääle-
paelte loputuseks. Majan-
duses Kalju tundis nooti.

Valdur Parksepp, 
Elva muusikakooli 
akordioniõpetaja

Aktiivne muusikamees Kalju Kenner pani Elvas koorielu käima. Naiskooris Kaja oli algusaastatel lauljaid üle seits-
mekümne. Foto: erakogu

KALJU KENNERI LOODUD 
MUUSIKAKOLLEKTIIVID ELVAS

� 1959 Elva meeskoor
� 1961 Elva naiskoor
� 1963 Elva kultuurimaja naisansambel
� 1975 Kammerkoor AVE
� Alates 1959 Elva Keskkooli sega- ja tütarlastekoor, 
viiuldajate ansambel, keelpilli-, puhkpilli- ja estraadior-
kester

Mälestustekatkendid 2004. aastal Karl Muru kirjutatud elulooraamatust 
“Kalju Kenner. Üks elu muusikas”
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MIS JUHTUS
Elvas

19.03 kl 15 ei olnud 
Laine (1948) sõiduki-
roolis turvavööga nõue-
tekohaselt kinnitatud, 
kl 15.40 juhtis Jaanus 
(1958) sõidukit kohustus-
liku liikluskindlustuse le-
pingu maksevabal perioo-
dil ja jättis kontrollijale 
esitamata liikluskindlus-
tuspoliisi.

20.03 kl 15-16 va-
hel lasi 61-aastane Vello 
oma Õuna tänava korte-
ri aknast ja trepikoja eest 
mitmel korral õhkrelvast 
kolme 13-15aastase poi-
si suunas. Keegi intsiden-
dis viga ei saanud. Lask-
ja paigutati kainenema ja 
tema suhtes alustati kri-
minaalmenetlust.

Politsei tuletab inimes-
tele meelde, et ka õhkrelv 
on relv ning sellega toime 
pandud rikkumisi käsitle-
takse võrdväärsena tuli-
relvadega toime pandud 
rikkumistega.

24.04 kl 10.45 ei ol-
nud Aare (1969) sõidu-
kit juhtides turvavööga 
nõuetekohaselt kinnita-
tud. Kl 14.45 juhtis Mikk 
(1990) sõidukit, olema-
ta turvavööga nõueteko-
haselt kinnitatud, tal pol-
nud kontrollijatele esita-
da ka liikluskindlustus-
poliisi, sest juhtis sõidukit 
kohustusliku liikluskind-
lustuse lepingu makseva-
bal perioodil.

Rõngu vallas
19.03 kl 18.16 ajal kuu-

las Indrek (1988) oma 
korteris nii valjult muusi-
kat, et see kostus naaber-
korterisse, rikkudes selle-
ga naabrite kodurahu.

20.03 pärastlõunal 
jäid vahele kiiruseüle-
tamisega kl 15.35 Elene 
(1973), kes sõitis asula-
välisel teel lubatust kii-
remini 15 km/h võrra; kl 
15.45 Jaan (1968), sõitis 
asulasisesel teel lubatust 
kiiremini 15 km/h võrra; 
kl 16.50 Andres (1981), 
sõitis asulavälisel teel  lu-
batust kiiremini 15 km/

h võrra; kl 17.32 Peeter 
(1956), kes juhtis sõidu-
kit asulavälisel teel kiiru-
sega, mis ületas lubatu 15 
km/h võrra.

24.03 kl 16.10 juh-
tis Sulev (1947) sõidu-
kit, mille teljekoormused 
ja kogukoormus ei vasta 
kehtestatud normidele, 
ilma teeomaniku või hal-
daja loata.

Nõo vallas
20.03 kl 15 juhtis Ro-

land (1987) sõidukit asu-
lavälisel teel kiirusega, 
mis ületas lubatud sõi-
dukiiruse 17 km/h võr-
ra, kl 16.20 ületas Aimari 
(1974) juhitud auto asu-
lasisesel teel lubatud sõi-
dukiirust 17 km/h võrra.

21.03 kl 04.24 taba-
ti autoroolist alkoholijoo-
bes Alari (1990), ta on 
sama teo eest ka varem 
juhtimiselt kõrvaldatud. 
Alustatud on kriminaal-
menetlus.

23.03 kl 07.45 juhtis 
Toomas (1950) autot asu-
lavälisel teel kiirusega, 
mis ületas lubatud sõidu-
kiiruse 17 km/h võrra. Kl 
08.15 juhtis Janar (1979) 
sõidukit kohustusliku liik-
luskindlustuse lepingu 
maksevabal perioodil ja 
jättis kontrollijale esita-
mata liikluskindlustuspo-
liisi. Sõiduk polnud nõue-
tekohaselt läbinud ka teh-
noülevaatust. Kl 14.30 
juhtis Jevgeni (1974) au-
tot kohustusliku liiklus-
kindlustuse lepingu mak-
sevabal perioodil ja jät-
tis kontrollijale esitamata 
liikluskindlustuspoliisi.

24.03 kl 17.23 ületas 
Kaido (1986) juhitud au-
to asulavälisel teel luba-
tud sõidukiirust 19  km/
h võrra. Kl 18.50 tabati 
purjus mopeedijuht Mar-
gus (1978).

Rannu vallas
24.03 kl 07.37 juhtis 

Urmas (1965) sõidukit 
asulavälisel teel kiiruse-
ga, mis ületas lubatu 17 
km/h võrra.

Elva noortekeskus 
ärgitab noori ise tegema
Noored oskavad ja 
suudavad palju põne-
vat korraldada, kui 
neid endid ei jäeta il-
ma korraldamise võ-
lust ja vaevast.

Veronika Laurson, 
Elva HKK Sinilind 
kultuuritöötaja

Tänavu juulis möödub 
aasta, mil minust sai noor-
sootöötaja Elva noorte-
keskuses. Juba sama aas-
ta 29. augustil toimus esi-
mene noortesündmus Ava-
löök 2008. Päeval oli noor-
tekeskuses mängude-eri, 
auhindadeks koolis vaja-
minevad vahendid, seejä-
rel tutvustasime ringides 
osalemise võimalusi huvi-
koolis. Järgnes disko Sini-
linnus, kus muusikat kee-
rutasid gümnasistid-disko-
rid Mihkel Rähni ja Mikk 
Karu. Avalöögi lõpetas ül-
latussaluut Sinilinnu taga. 
Huvilisi noori oli sel üritu-
sel üle poolesaja.

Seejärel kirjutasin kaks 
projekti Tartu maavalitsu-
se poolt Tartumaa avatud 
noortekeskustele väljakuu-
lutatud konkursile. Mõle-
mad projektid said rahas-
tuse ja juba 28. septembril  
viisime koos Tartu Anne 
noortekeskuse instruktori 
Johanna Tikkaga läbi mat-
kapäeva “Metsaga mestis”. 
Õppisime sõlmede tege-
mist ning seiklusraja ohu-
tut läbimist. Valmis foto-
näitus, mida sai noortekes-
kuses vaadata terve kuns-
tikuu.  Projektirahadest 
soetasime noortekeskuse-
le peegelkaameraga foto-
aparaadi ja täieliku turva-
varustusega jalgratta, mil-
lega tööle sõidan, sest elan 
Nõo vallas.

Projekt “Noorsootöö 
Tartumaal” tõi möödunud 
aasta novembris Elvasse 
17 noorsootöötajat Tartu-
maalt. “Mäng õpetab” tee-

mapäeval õppisime üks-
teiselt ja juhendaja Anneli 
Parksepalt erinevaid noor-
tele suunatud seltskonna-
mänge. Päev jätkus koos 
Anni Irsiga Väikesel Väera-
jal, kus kogesime raja head 
energiat ja kuulasime lugu-
sid puuskulptuuridest. Koh-
tumine lõppes kehakinni-
tusega Waide motellis. Tä-
nusõnad siinkohal Elva lin-
navalitsusele, kes projekti 
kaasrahastas.

Detsembrikuu adven-
diootusele andis meele-
olu iganädalane jõulubuss, 
mis pühapäeviti Sinilin-
nu parklast väljudes kogus 
suuremad ja väiksemad 
Elva inimesed jõulutun-
net otsima. Sõitsime Tar-
tumaa tervisespordikes-
kusesse päkapikkude jälgi 
uurima, Luke mõisa lume-
memmesid ehitama ja Ma-
jalasse Jõulumaale. Talvi-
sel pööripäeval süütasime 
tõrvikud, sundisime Sügi-
se oma võimust loobuma, 
et Talv saaks tulla ja jõulu-
rahu saabuda. Tahma-Too-
ma põletasime lõkkes.

Matkakeskuses said las-
teaialapsed osa Talvehald-
ja lumevõlust ja salajased 
soovid leidsid koha kirja-
kastis Jõuluvanale. Koos-
töö sujus matkakeskuse 
perenaise Merili Aasma ja 
Tartumaa muuseumi peda-
googi Kadri Kivariga suu-
repäraselt.

Detsembrikuu igal kol-
mapäeval muutus noor-
tekeskus tantsutoaks, kus 

tantsiti elava pillimän-
gu saatel vanu seltskonna-
tantse, mida õpetas rahva-
muusikaansambli juhenda-
ja Marju Varblane.

Uue aasta algul oli noor-
tekeskus mängude päralt. 
Tubased mängud aitasid 
küünlapäevani, mil meis-
terdasime kaminaküün-
laid. Sõbrapäeva tähista-
sime aga gümnaasiumis, 
kus huvijuht Marge Järve-
oja eestvedamisel ja Mi-
ku-Mihkli abiga sündis vä-
ga tore sõbrapäevapidu. 
Noored oskavad pidutseda, 
kui seda neile võimaldada 
ja neid ise eestvedajateks 
määrata! Tänud!

Et noorte omaalgatust 
suurendada, saatsime Mi-
ku ja Mihkli Viljandimaale, 
Kopra tallu projektijuhtide 
koolitusele, mille korraldas 
liikumine Euroopa Noored.  
Loodame, et selline kooli-
tus aitab noortel nii mõne-
gi mõtte teoks teha!

Noortekeskuses on al-
gamas kevadhooaja suu-
rim ettevõtmine - osaliselt 
Maanteeameti Lõuna Teed 
poolt rahastatud projekt 
“Hoiame üksteist!”, mis al-
gab aprillikuu kolmandast 
nädalast ja  hõlmab ratta 
juhilubade koolitust 10-14 
aastastele noortele ja tore-
dat perepäeva 30. mail. 6. 
aprillist saavad noored hu-
vilised end noortekeskuses 
rattakursustele kirja pan-
na. Osalustasu lapse kohta 
on 75 krooni.

Elva linna noorte en-

di arvates on linna kitsas-
kohaks avatud tantsusaa-
li puudumine, kus korral-
dada tantsupidusid ja dis-
kosid. See pole aga võtnud 
noortelt lõplikult soovi ja 
huvi ise pidusid korralda-
da. Ja me teeme seda jälle. 
1. aprillil kutsuvad DJ Too-
mas ja DJ Raido kõiki tant-
suhuvilisi, kel vanust vä-
hemalt 14-aastat Sinilindu 
Staaride peole. 

Kevad on käes! Seda on 
näha noorte silmades ja 
tunda nende heades mõte-
tes. Häid mõtteid pole ku-
nagi palju ja head mõtted 
tasub teoks teha. Noorte-
keskus on koht, kus mõt-
teid mõelda ja ka välja öel-
da saab. Tulge ja mõtleme 
koos. Ja mis mõeldud, see 
saab ka tehtud.

Koostöös Looduskait-
se Seltsi Elva osakonna-
ga meisterdame sel keva-
del 60 pesakasti sinitihas-
tele ja rasvatihastele. Pesa-
kastid on vajalikud lindude 
populatsiooni suurendami-
seks, et oleks, kes puudelt 
putukaid ja parasiite hävi-
taksid. Elva kaunid park-
metsad on ju meie rikkus. 
Linnulaul kostab järjest kõ-
vemini ja kevadmärgidki 
ei lase enam ennast kaua 
oodata. Pajuurvad juba pa-
katavad ja päikegi on üha 
soojem. Olgu meil kõigil ai-
nult silma ja kõrva, et seda 
kõike märgata. 

Päike põue ja kaunist 
kevadet! 

Lugesin 2007. või oli 
see 2008. aasta ajalehest, 
et 2008. aastal viiakse 
mustkatte alla Palu tee 
kuni linna piirini. Nüüd 
aga selgus, et Palu tee 
viidi mustkatte alla kuni 
uue elamurajoonini (en-
dine vanadekodu terri-
toorium). Sellel territoo-
riumil viidi mustkatte al-
la ka kõik majadevaheli-
sed teed, ülejäänud Palu 
teel elavad inimesed pea-
vad aga endiselt taluma 
tolmu, mida keerutavad 
üles autorattad.

Ka ülejäänud Palu teel 
neljas või viies majas ela-

vad väikesed lapsed, kes 
mängivad õues. Suvel po-
le võimalik peaaegu üld-
se väljas olla, rääkimata 
pesukuivatamisest. Kas 
tõesti on see niinimeta-
tud Elva linna ääremaa? 
Möödunud aastal viidi 
mustkatte alla Elva lin-
nas palju kõrvaltänavaid, 
miks jäeti siis suurem 
osa Palu teest mustkat-
te alla viimata? Ka prae-
gu on see teeosa auke täis 
ja suured autod (fekaali-
autod) lõhuvad seda teed 
rohkem.

Endla Kumberg, 
Palu tee elanik 

LUGEJA KIRJUTAB

VASTAB 

Elva linna-
majandus-
osakonna 
juhataja 

Kalev Kepp: 

Teie poolt mainitud 

Palu tee lõik kaeti must-
kattega iga-aastase ero-
siooni vältimiseks. Ko-
gu Palu tee tolmuva-
baks muutmine teosta-
takse esimesel võimalu-
sel pärast ühisveevärgi ja 
-kanalisatsioonitorustike 
ehituse lõpetamist.

Kevade tervitamine noortekas. Fotod: erakogu
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Nüüd on siis selge, et 
kultuurikeskuse ehi-
tust, mida elvalased 
vaat et juba 50 aastat 
on oodanud, ei tule 
lähema kümne aasta 
jooksul kindlasti.

Leelo Suidt, 
linnavolikogu 
esimees

Tõsi, tean ka rõõmusta-
jaid, kes väidavad, et seda 
polegi vaja, kuid arvan, et 
kurvastajaid on rohkem. 
Rõõmustav on see, et tu-
leb Tartu mnt koolima-
ja rekonstrueerimine, kui-
gi seegi pole veel päris kin-
del, kas kohalike omavalit-
suste investeeringute toe-
tuskavast (KOIT-2) meile 
raha eraldatakse.

Kuigi kultuurikeskuse 
ehitus on sees nii asutuse 
kahes järjestikku voliko-
gus vastu võetud arengu-
kavas, linna arengukavas 
ja investeeringukavas, mis 
läheb ka KOIT taotluse al-
la, on see nüüd kõik mine-
vik ja tühine. Eks oma osa 
andis sellele ka majandus-
langus ja riigi plaan piira-
ta kohalike omavalitsuste 
laene ja vähendada toetusi 
ning tulumaksu määra.

Täpsemalt, 19. märtsil 
toimus nn eelvolikogu is-
tung, kus osales 12 voli-
kogu liiget. Mitmete teiste 
teemade arutelu kõrval oli 
küsimus, kas 20. märtsil 
läheb taotlus kohalike in-
vesteeringute programmist 
raha taotlemiseks kultuu-
rikeskuse ehitamiseks või 
koolimaja rekonstrueeri-
miseks. Otsuse poolt, et lä-
heb kooli projekt, oli 5 vo-
likogu liiget, 6 olid erapoo-
likud, sest väitsid, et ei ole 
võimalik kultuurikeskuse 
projekti hääletusele pan-
na, sest linnavalitsus ei ole 
seda adekvaatselt ette val-
mistanud ja antud hind on 
kujundatud ebakorrektse-
te eelkalkulatsioonide alu-
sel. Üks volinik ei hääleta-
nud üldse, sest ei olnud ka 
arutelu juures. 17st voliko-
gu liikmest 5 ei olnud eri-
nevatel põhjustel kohal.

Miks see istung toimus 
nii hilja, viimasel päeval? 
Miks tunnetasid ja said sel-
gelt aru 12st volikogu liik-
mest vähemalt 8, et kul-
tuurikeskuse projektiga 
ei ole südamega tegeldud, 
ehituse eelkalkulatsioonid 
tulid viimasel minutil ja 
need on võetud ainult väi-
kestelt firmadelt? Kindlas-
ti oleks selle teema käsitle-
mine-otsustamine ja erine-
vate probleemide lahenda-
mine olnud võimalik mõ-
ni nädal varem. Need kü-
simused jäävad nüüd endi-
selt õhku rippuma…

Mul ei ole küll otseseid 
tõendeid, aga faktiliselt ot-
sustas väike seltskond Re-
formierakonnast kooli re-
konstrueerimist eelista-
des selle ammu ära, sest ei 
ole linnavalitsuse otsust, ei 
ole koalitsiooni otsust, vo-
likogu otsusest rääkimata. 
Härra linnapea kummutab 
kindlasti osavalt minu väi-
ted, põhjendades, et kul-
tuurikeskuse ehitus prae-
gusel majanduslanguse 
ning linna eelarve langust 
ja laenukoormust arvesta-
des, pole võimalik.

See on tõesti nii, kui kä-
sitleme kultuurikeskuse 
hinnaks 60 miljonit, tea-
des, et 25 miljonit on või-
malik euroraha saada, aga 
ülejäänud tuleb ise juurde 
panna. Kas on aga loogili-
ne, et 2007. aasta kultuu-
rikeskuse ehituslik mak-
sumus oli 57 miljonit (võe-
tud eelkalkulatsioon samu-
ti ühelt väikselt firmalt) 
ja 2009. aasta eelkalku-
latsioonid samuti 53 ja 60 
miljonit? Kus on loogika? 
Ehitushinnad on ju kõvas-
ti langenud ja ma ei süüdis-
taks grammigi, kui oleks 
pakkumisi võetud suurtelt 
firmadelt nagu Merko Ehi-
tus, Linnaehitus jt. Peale-
gi on eksperthinnapakku-
mine hoopis teine kui rii-
gi hanke tulemusel kujune-
nud hind.

Saab veel väita, et kul-
tuurikeskuse ehitus on 
keerukam kui tavaehitus. 
Tõsi, ei vaidle, kuid vestel-
des projekti autori Uku Põl-
lumaaga, on tema kummu-
tanud väite, et Elva ehitus 
oleks midagi väga keeru-

list, pealegi on lahendused 
mõistlikud.

Hetkel ehitavad kultuu-
rikeskust Türi ja Haapsalu, 
kus ehitusliku objekti ruut-
meetri hind jääb 11000-
17000 krooni vahele. Meil 
on prognoositud 60 miljo-
nilise eelarve tõttu ruut-
meetri hinnaks umbes 
23000 krooni. Tõsi, Türil 
ja Haapsalus on tegemist 
rekonstrueerimisega, kuid 
vesteldes erinevate ehitus-
suurfirmade ja asjatundja-
tega, kummutasid nad väi-
te, et rekonstrueerimise 
ruutmeetri hind oleks tun-
duvalt madalam kui uus-
ehituse hind, nagu väidab 
linnavalitsus. See võib ol-
la madalam, kuid võib olla 
ka kõrgem. Seal on ammu-
sed linna prioriteedid tänu 
KOIT rahadele ja omapool-
sele kaasfinantseerimisele 
ka praegusest raskest ajast 
hoolimata ellu viidud-vii-
misel. Ka on seal ehitusma-
terjalid välisfassaadil tun-
duvalt kallimad kui pla-
neeris Elva.

2007. aastal esitas Elva 
linnavalitsus 60 miljonili-
sele ehitushinnale tugine-
des taotluse KOIT-1 prog-
rammi, küsides 40 miljo-
nit ja ei saanud raha polii-
tilistel ja muudel erineva-
tel põhjustel. Otsustajaks 
Tartumaa Omavalitsuste 
Liit ja EAS-i poolt moodus-
tatud komisjoni hinnang, 
mis oli negatiivne erineva-
tel põhjustel.

Kuna Elva jäi ilma, siis 
suure tõenäosusega on sel-
lest voorust, mis on ka ab-
soluutselt viimane või-
malus ehitada euroraha-
de kaasabil kultuurikeskus 
(sest KOIT programmid 
lihtsalt lõppevad ja Euroo-
pa toetused kultuurile in-
vesteeringuteks pole kuna-
gi rohkem planeeritud ega 
tule ka edaspidi, sealjuures 
koolide ehituseks on ka tei-
si meetmeid ja võimalusi), 
võimalik maksimaalselt 
saada 25 miljonit.

Väide, et 60 miljoni-
list ehitust linn ei ole või-
meline lähimate aastate 
juures kaasfinantseerima, 
on õige, sest peamine in-
vesteering on Elva linna 
vee- ja kanalisatsioonipro-

jekt. Kuid väidan, et (peagi 
ootan tõestust ja kui tões-
ti see oli vale arvestus, siis 
ka võtan oma sõnad taga-
si, kuigi hetkel on laev läi-
nud) kultuurikeskuse ehi-
tus 2010. aastal ei ole roh-
kem kui 40 miljonit ja siis 
hea tahte korral on võima-
lik leida ka kaasfinantsee-
ring. Rääkida teistest aas-
tatest on nagunii pimedas 
toas prognoosimine. Üks 
on kindel – ehitushinnad 
praegu ja kolme aasta pä-
rast on absoluutselt erine-
vad. Midagi üldse praegu 
prognoosida on samuti tä-
namatu – ei tea me täpselt 
ei riigieelarve olukorda ega 
oma linna tulubaasi ning 
eelarveid.

Linnajuhina olen loo-
mulikult rõõmus, et koo-
li ümberehitus tuleb – ha-
riduse väärtustamine läbi 
materiaal-tehnilise baasi 
on väga oluline. Keerukal 
ajal on aga väga tähtis pa-
nustada ka vaimu ja vaba 
aja sisustamise võimalus-
te kaasajastamisse. Pealegi 
kogu kollektiiv, lisaks kul-
tuurikollektiivid, seadsid 
plaane üpriski kindlal lu-
badusel tegutseda kaasaeg-
setes ruumides. Kultuuri-
keskus on muretsenud teh-
nilist inventari sellise ar-
vestusega, et sisustada vä-
hemalt algselt oma vahen-
ditega uusi ruume jne. Kui 
praegu räägib härra linna-
pea, et paari-kolme aasta 
pärast ehitab Elva Huviala-
ja Kultuurikeskuse võibol-
la erainvestor ja siis saa-
me selle rendile, siis see ei 
ole kindlasti tõsiselt võetav 
jutt. Selline asi pole Eesti-
maal veel üheski väikeses 
omavalitsuses teostunud.

Olen sügavalt nördinud, 
et see kõik on nii läinud ja 
vabandan eelkõige kultuu-
rikeskuse ehitusprojekti 
kavandanud Uku Põllumaa 
ees, oma kollektiivi ees ja 
linnarahva ees, kes tead-
sid, et huviala- ja kultuu-
rikeskus (meil on ka huvi-
ringid 250 õpilasega ja ki-
no) tuleb lähiaastatel ja 
teatan, et uut kultuurikes-
kust ei tule. Aga elu läheb  
edasi…

Reno 
Laidre, 
Elva 
linnapea

Elva linn esitas KOIT 
kava koostamiseks pro-
jekti “Elva Gümnaasiumi 
Tartu mnt 3 õppehoone 
renoveerimine”. Projekti 
kogueelarve on 29,7 mil-
jonit krooni, toetust küsi-
takse summas 24,4 miljo-
nit. Elva linna raha kulub 
gümnaasiumi õppehoone 
renoveerimiseks 5,3 mil-
jonit. Juba käesoleva aas-
ta suvel saab selgeks, kas 
ja kuna saab Elva güm-
naasiumi Tartu mnt 3 õp-
pehoone remonttöödega 
alustada.

Mis on KOIT kava? 
Lihtsas keeles öelduna on 
tegu nimekirjaga, kus oli-
jad saavad Euroopa Lii-
du rahasid nii kultuuri-, 
haridus-, spordi-, tervis-
hoiu- kui ka sotsiaalob-
jektide ehitamiseks. Raha 
mainitud valdkondade-
le on aga väga vähe, sest 
ainuüksi Elva linn vajaks 
summat, mis on eralda-
tud kogu Tartu maakon-
nale kokku (ca 150 miljo-
nit krooni), samas on El-
va linnal lootus KOIT ka-
vast saada toetust mak-
simaalselt 25 miljonit 
krooni.

Eelmise KOIT kava-
ga soovis Elva linn saa-
da rahastust uue kultuu-
rikeskuse Sinilind hoone 
ehituseks, kuid kahjuks 
hindas maakondlik hin-
damiskomisjon projekti-
ideed nõrgaks ja planee-
ritud tegevust maakon-
na kontekstis mittevajali-
kuks (hinne 2,27), samas 
kui 5-pallilisest maksi-
mumhindest said teiste 
omavalitsuste haridus-
objektid hindeid 3,2 ja 
rohkem. Kuna investee-
ringud haridusse tundu-
sid prioriteetsed, võis jä-
reldada, et ka Elva linn 
peaks mõtlema haridus-
objekti peale.

2009. aasta jaanuari 
kuu volikogus teatas Elva 
linnavalitsus linnavolini-
kele, et KOIT kavasse esi-
tamiseks valmistatakse 
ette ka Elva gümnaasiu-
mi õppehoone renoveeri-
mise projekti, märtsi kes-
kel kutsuti kokku kõik vo-
likogu liikmed selleks, et 
ühiselt otsustada, kas esi-
tada KOIT kavasse güm-
naasiumi renoveerimise 
projekt või uue kultuuri-
keskuse ehitus.

Määravaks valikukri-
teeriumiks sai finantsvõi-
mekus. Elva linn on ol-
nud tubli! Projektiraha-
sid kaasates on rekonst-
rueeritud katlamajad, lõ-
pusirgel on lasteaeda-
de remont ja uute kohta-
de ehitus sellisel määral, 

et käesoleva aasta lõpust 
alates saavad kõik soovi-
jad oma lapsele lasteaia-
koha. Rahastuse on saa-
nud kõik vee- ja kanali-
satsiooni ehitustööd.

Kuid sellel tublidu-
sel on hind. Linna laenu-
koormus ja väljastatud 
finantsgarantiid ei luba 
linnale täiendavat laenu-
koormust võtta.

Viimase poolaasta-
ga on majanduslik si-
tuatsioon kiiresti muutu-
nud ning prognoositud 
majanduskasv asendu-
nud languse ja linna tu-
lude vähenemisega. Loo-
detav 25 miljonit krooni 
tuleb Elva linna tuua mi-
nimaalse võimaliku oma-
finantseeringuga, mil-
leks on umbes 5 miljonit 
krooni. Projekti võimalik 
kogueelarve 30 miljonit 
krooni. Selle raha eest ei 
ole võimalik ka kõige-kõi-
ge optimistlikuma ning 
utoopilise ehitushinnaga 
10 000 krooni ruutmee-
ter kultuurikeskust val-
mis ehitada ja sisusta-
da, kallimatest ruutmeet-
ri ehitushindadest rää-
kimata. Seega saigi olla 
ainuõige valik KOIT ka-
vasse Elva gümnaasiumi 
Tartu mnt 3 õppehoone 
renoveerimisprojekti esi-
tamine.

Aga mis saab siis uue 
kultuurikeskuse ehitu-
sest? 2008. aasta suvel, 
kui sai selgeks, et eelmi-
sest KOIT kavast kultuu-
rikeskusele raha ei anta, 
asus Elva linn otsima al-
ternatiive projekti ellu-
viimiseks. Ühe variandi-
na peetakse uue kultuu-
rikeskuse ehituse osas lä-
birääkimisi erasektoriga. 
Teiste omavalitsuste po-
sitiivne koostöö erasek-
toriga kiriku ja kontser-
dimaja ehitusest lasteae-
dade ning spordihoone-
teni välja annab aluse op-
timismile, et ehitushin-
dade madalseisus võiks 
saada uus kultuurikeskus 
koostöös erasektoriga ka 
valmis ehitatud. Samuti 
ei ole välistatud võima-
lus kultuurikeskus ehita-
da küll mitte KOIT kava, 
kuid mõne teise Euroopa 
Liidu projekti rahaga.

2008. aasta lõpus teos-
tati Elva huviala- ja kul-
tuurikeskuses Sinilind 
1,29 miljoni krooni eest 
renoveerimistöid. Paigal-
dati videovalve, evakuat-
siooni- ja turvavalgustus 
ning automaatne tule-
kahjusignalisatsioon. Va-
hetati lava kate tamme-
parketi vastu, renoveeri-
ti elektrisüsteemid, va-
hetati hulk uksi ja aknaid 
uute vastu. Loomulikult 
on kultuurikeskuses ruu-
mipuudus, kuid mõne aja 
peaks selles keskuses siis-
ki tööd teha saama.

Kultuurikeskus erasektoriga, 
gümnaasium eurorahadega

Aare 
Anderson, 
Elva 
linnavolikogu 
liige:

Möödunud neljapäeval 
toimunu ei olnud volikogu 
ametlik istung, vaid voliko-
gu liikmete nõupidamine.

See arupidamine oli 
kokku kutsutud viimasel 

hetkel – järgmisel päeval 
pidi taotlus esitatud olema. 
Selgus, et kultuurikeskuse 
osas oli võetud vaid paar 
hinnapakkumist väikestelt 
firmadelt, neistki pärines 
üks üle-eelmisest aastast. 
Hinnapakkumised aga on 
siinjuures väga olulised – 
need ongi aluseks taotleta-
vale summale.

Kultuurikeskus on lin-
na prioriteetne objekt ol-

nud juba rida aastaid. Sel-
le kõrvaleheitmist ja asen-
damist teise objektiga vii-
masel õhtul enne taotluse 
esitamist (isegi juhul, kui 
asendamine on sisuliselt 
põhjendatud) ei saa kor-
rektseks pidada – nii olu-
list küsimust pidanuks aru-
tama varakult, et vajadusel 
veel eeltöid teha. Nüüd olid 
otsustajad justkui fakti ette 
pandud.

Toetasin põhimõtet, et 
taotlus tuleb siiski esitada, 
eurorahade taotlemise või-
malust ei tohi linn kasuta-
mata jätta.

Hääletamisel, kas kul-
tuurikeskus või gümnaa-
sium, ei hääletanud ma 
kummagi poolt, kuna pol-
nudki sisuliselt valikut, sest 
kultuurikeskuse jaoks raha 
taotlemiseks polnud piisa-
valt ettevalmistusi tehtud.

ARVAMUS:

Möödunud neljapäeval kogunesid 12 Elva linnavolikogu liiget erakorralisele nõupidamisele. Reedel, 20. märtsil kukkus tähtaeg, mil 
sai esitada taotlusi KOIT2 programmi, millest toetatakse omavalitsuste investeeringuid lasteaedade, koolide, spordi- ja kultuuriehitis-
te ja muude sotsiaalobjektide rajamiseks. Elva otsustas viimasel hetkel, et rahataotlus tehakse koolimajale, mitte kultuurikeskusele.

Kultuurikeskuse ehitust ei tule
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31. märtsil peab 75. 
sünnipäeva veerand-
sada aastat endises 
Elva piimatööstuses 
töötanud Helju Moo-
ses.

Milvi Kapaun

Olete põline elvala-
ne?

Olen Peedul sündinud, 
vanemad kolisid peagi El-
vasse Kärneri tänavale El-
va jõe äärde, kus oli ime-
ilus mets ja jõeäärne hei-
namaa. Seal jõe ääres möö-
dus minu lapsepõlv koos 
sõbranna Ainoga. Põhili-
selt suplesime ja päevitasi-
me. Siis ei olnud päevitus-
kreemi saada, määrisime 
ennast poslamaslaga kok-
ku, olime suvel nagu neeg-
rid. Kõige lõbusam töö oli 
jões pesu loputamine. Toas 
pesti pesu puhtaks ja meie 
siis jões loputasime. Sinna-
samasse puude vahele tõm-
mati pesunöörid ja riputa-
ti pesu kuivama. Meie võt-
sime aga päikest ja pesu 
muudkui kuivas.

Ühe vana mahajäetud 
paadiloguga tegime koos 
Ainoga jõel ka lõbusõi-
te. Aino oli väga hea laul-
ja, tema laulis paadis kogu 
aeg. Vesikuppudest tegime 
endile pärjad pähe ja kae-
la. Kui puuderisu jões eda-
sisõitu takistas, sõudsime 
kodu poole tagasi. Ega vas-
tuvoolu paadisõit nii laulu-
ga enam läinudki kui päri-
voolu. Kevadel ja sügisel oli 
kogu heinamaa vee all, tal-
vel oli nagu jääliustik seal. 
Kevadel oli siis suur jäämi-
nek, mis oli omaette võr-
ratu vaatepilt. Nüüd enam 
seda näha ei saa.

Hariduselt olete kee-
mik. Kuidas Elva Pii-
matööstusse tööle sat-
tusite?

Tartu ülikooli lõpetasin 
anorgaanikuna. Tööle suu-
nati mind Kadrinasse, kuid 
igatsus kodulinna järele oli 
suur. Siia oli jäänud ka mi-
nu kooliaegne austaja. Tu-
lingi Elvasse tagasi, kus 
abiellusime ning sündisid 
tütred Urve ja Juta. Elasi-
me kitsalt, olin lastega ko-
dus, kindlat töökohta pol-
nud.

1965. aastal kutsus või-
tööstuse pearaamatupida-
ja Artur Pruuli mind kee-
mikuna tööle. Tol ajal töö-
tas Elva võitööstuses Le-
ningradi teadlaste ekspe-
rimentaalgrupp, eesmärk 
oli viia või tegemine voo-
luliinile. Tavapäraselt teh-
ti Eesti võitööstustes tün-
nivõid. Uurisime mikro-
skoobiga toorainet, mõõtsi-
me rasvakuulikeste suuru-
si, tegime mikroanalüüse. 
See oli huvitav aeg, käisi-
me uuringuid tegemas või-
tööstustes üle vabariigi. El-
va või oli võrreldes teistega 
esmaklassiline. Mõne aasta 
pärast ekperimentaalgrupp 
likvideeriti ning võid tehti 
edasi ikka vanaviisi. Tünni-
või oli kõrge rasvasisaldu-
sega hapukoorevõi. Prae-
gu meie poodides sellist 
võid enam pole. Siin tehti 

Korjab päikesekiiri
JUUBILAR Lõbus vanaema Helju Mooses

ka 18 protsendilise rasvasi-
saldusega kohupiima, mis 
hiljem asendati kodujuus-
tu valmistamisega. Suur 
osa meie toodangust läks 
põhiliselt Leningradi. El-
vas oli suurem tööstus kui 
teistes Eesti paikades, too-
dang kvaliteetne. Kahju, 
et lasid Elva piimatööstu-
sel niimoodi raisku minna, 
oleks võinud sinna ikka mi-
dagi teha, kuidagi tegevust 
jätkata. Kohalikuks tarbi-
miseks teha kohupiima või 
juustu. Nüüd on hooned ka 
käest ära.

Kas olete ka isetege-
vuses kaasa löönud?

Keskkoolis ja hiljemgi 
tantsisin koos abikaasaga 
rahvatantsurühmas, aas-
taid laulsin Elva naiskoo-
ris Kaja sopranit. Abikaasa 
mängis ka pasunakooris, 
kuid laulupeole ta puhkpil-
li koosseisus ei läinud, tuli 
minuga hoopis rahvatant-
supeole. Ta ei raatsinud 
mind kellegi teisega tant-
sima lubada. Kui keskkoo-
li rühmaga tantsupeol käi-
sime, oli Ullo Toomi lavas-
taja. Proovides oli ta kate-
gooriline ja range. Oi me 
saime seal vatti! Tantsu-
grupid olid prooviplatsil 
nummerdatud. Kui tants 
hästi selge polnud, hõikas 
Ullo Toomi üle väljaku, et 
rühm number see ja see – 
läheb koju! Staadionil lõõs-
kas päike, vahepeal kaste-
ti meid autotsisternist voo-
likust veega. Tõmmati vesi 
peale, tantsisime ikka eda-
si. Laulupeo rongkäik oli 
tookord vihmasajus, rah-
variided said läbimärjaks. 
Järgmisel päeval oli esine-
mise ajaks vaja riided kui-
dagi kuivaks ja vormi saa-
da. Öösel siis kuivatasime 
triikrauaga rahvariideid. 
Olen ka laulukooriga lau-
lupidudel käinud, kuid rah-
vatantsurühmaga oli lõbu-
sam.

Teie elu parimad 
aastad? 

Ikka nooruses, kuna siis 
veel! Keskkooli ajal oli mul 

hea sõbranna pinginaaber 
Kristel. Meil olid austajad, 
käisime neljakesi Käärdis 
suurel kiigel kiikumas ja 
jalutasime mööda Elva ilu-
said parke. Käisime suveki-
nos ja Elva ujulas. Siis oli 
lastebasseini juures roheli-
ne muruplats, kus pinkidel 
oli mõnus istuda. Oli koh-
vik, muusika ja sai tantsida. 
Keset järve oli parv, sinna 
oli hüppetorni juurest tore 
ujuda. Mul on nii kahju, et 
Elva ujula on nüüd nagu la-
ge liivaväli.

Mida olete elus olu-
liseks pidanud?

Et elus läbi lüüa, mitte 
jänni jääda. Selles on ai-
danud mind visadus. Kõi-
ge olulisem on inimese 
elus kindlasti lapsed hästi 
üles kasvatada. Soovida, et 
nende pere-elud oleks kor-
ras. Tahaks hoida veel lap-
selapselapsigi, kuigi ter-
vis on käest ära. Liigesed 
on haiged, mõlemad puu-
sad on opereeritud kuus 
aastat tagasi. Tol aastal oli 
mul veel ka sapipõie ope-
ratsioon. Oma haiguse üle 
ma ei kurda, ikka näitan 
ennast reipana. Siiamaani 
olen hakkama saanud.

Millega olete pen-
sionieas tegelenud?

Nõukogude ajal sai pen-
sionile 55 aastaselt, nii et 
mul on olnud pikk pensio-
nipõlv. Kui pensionile jäin, 
hakkasin lapselapsi hoid-
ma. Neid on mul kolme tüt-
re peale kokku kuus. Tütrel 
on ilus suur aed, siin on su-
vel hea lahe lapselapsi hoi-
da, aia eest hoolitseda ja 
päikest võtta. Mulle meel-
dib praegugi päikest võt-
ta. Iga viimsegi päikesekii-
re korjan ikka ära. Praegu 
on mul lastevaba aeg, lap-
selapsed on suureks kasva-
nud, vanim on 27 aastane. 
Järgmisel kuul on meie pe-
res aga järelkasvu oodata, 
sünnib esimene lapselap-
selaps. Üks tütrepoegadest 
hakkab suvel pulmi pida-
ma. Nii, et pidusid on tule-
mas küll.

ELVA POSTIPOISS
221, 26.03.1999

� Algkooli aulas oli 
lasteaia Õnneseen 
tantsuturniir. Väikesed 
elvalased esinesid oma 
vanematele, sõpradele, 
tuttavatele. Žürii valis 
18 paari seast välja 
parimatest parimad: III 
koht Maikel Soopere 
ja Berit Neumann, II 
koht Erki Tarro ja Reet 
Sarapuu, I koht Holger 
Paap ja Piibe Pajur.
� Elva Majaomanike 
Selts ja Ühendus “Eesti 
Pere” saatsid avaliku 
pöördumise vastvalitud 
Riigikogu liikmetele, 
kus kirjas viis ettepa-
nekut: 1. Laste toeta-
miseks suurendada 
üldist tulumaksumäära 
35%-ni; 2. Püüda vä-
hendada lastekodudes 
olevate laste arvu neid 
perehooldusele andes; 
3. Lõigata läbi kuritege-
vuse juured; 4. Joobes 
juhtide trahvid tuleks 
suunata haigekassade 
eelarvesse; 5. Lõpeta-
da üleminek suveajale.
� Tartu maakonna mak-
suameti töötajad olid 
linnavalitsuse saalis 
elvalaste tuludeklarat-
sioone vastu võtmas. 
Kuue tunni jooksul 
teenindati umbes 600 
inimest.
� Elva huvikool korral-
das kultuurikeskuses 
Sinilind näitemängu-
päevad.

Juubeli eel on põhjust möödunu üle mõtteid mõlgu-
tada. “Olen oma eluga rahul. Pole tahtnud oma erialal 
kõrgemale pürgida. Laste ja pere heaolu on olulisem,” 
ütleb Helju Mooses. Foto: Milvi Kapaun

10 AASTAT
24.03 otsustati:
Anda ehitusluba El-

va linna I etapi vee- ja ka-
nalisatsioonirajatiste väl-
jaehitamiseks; ehituslu-
ba ehitisele Loode 2 ük-
sikelamu rekonstrueeri-
miseks; ehitusluba Noo-
ruse 7 korter 27 rekonst-
rueerimiseks; Tartu mnt 
3 ehitise osale kasutuslu-
ba kasutamiseks haigla-
välise arstiabi osutamise 
ruumina (hambaravi).

Määrata lapse sünni-
toetus Reila Saaremäele, 
Kristella Hansenile, Ka-
rin Kazmirtšukile, Kristi-
na Laansoole.

Sõlmida Epler & 
Lorenz AS-ga töövõtule-
ping ohtlike jäätmete ko-
gumisringi läbiviimiseks 
25. aprillil 2009; Pärisva-
ra OÜ-ga elektrikilbi ka-
sutamise leping (valgus-
reklaam Elva linna sisse-
sõidul); projekteerimis-
tööde tööettevõtuleping 
AS-ga Resand Elva Ten-
nisehalli inseneriosade 
projekteerimistööde eel-
projekti koostamiseks.

Kanda majandus-

tegevuse registrisse 
OÜ Lunatek, Kirde 2A, 
teenused solaarium, mas-
saaž, jõusaal.

R e g i s t r e e r i n g u 
õigsuse kinnitami-
ne majandustegevuse re-
gistris: Paulaton OÜ, FIE 
Maire Tamm, FIE Kaire 
Luik, AS Alexela Oil, FIE 
Tea Soo, Vegotar OÜ, OÜ 
Võngri.

R e g i s t r e e r i n g u 
muutmine majanduste-
gevuse registris: FIE An-
ne Vaarmann, FIE Kaja 
Härm, FIE Marika Treu.

Esitada eelnõu lin-
navolikogule: Elva lin-
na 2009. aasta eelarve 
muutmine, I lisaeelarve; 
Nõustumine Tartumaa 
Tervisespordikeskuse ka-
sutuses oleva riigivara 
vastuvõtmisega; Lõuna 
Teedekeskusega teehool-
duse piiride kokkuleppe 
sõlmimine.

Anda Elva Linnava-
litsuse tänukiri Elva 
Gümnaasiumi õpetajale 
Anne Maidlale.

Maia Kukk
Linnasekretär

LINNAVALITSUSE ISTUNG 

VOLIKOGU KUTSE
Elva Linnavolikogu is-

tung toimub. 30. märt-
sil 2009.a algusega kell 
18.00 Elva Linnavalitsuse 
saalis, Kesk 32

Päevakorra projekt:
1. Ülevaade Elva Lin-

navalitsuse tegevusest. 
(Reno Laidre)

2. Elva linna 2009.aas-
ta eelarve muutmine, I li-
saeelarve. (Reno Laidre)

3. Nõustumine Tartu-
maa Tervisespordikesku-
se kasutuses oleva riigiva-
ra vastuvõtmisega. (Reno 
Laidre)

4. Osalemine liikme-
na mittetulundusühin-
gus Eesti Avatud Noorte-
keskuste Ühendus. (Reno 
Laidre)

5. Elva Gümnaasiumi 
pedagoogide töötasusta-
mise alused ja palga alam-
määrad. (Reno Laidre)

6. Elva Linnavolikogu 
esimehele hüvituse mää-
ramine. (Tõnu Aigro)

7. Elva Linnavoliko-
gu liikmetele volikogu 
tööst osavõtu eest hüvi-
tuse suuruse ja maksmise 
korra kehtestamine. (Lee-
lo Suidt)

8. Puudega lapse hool-
dajale hooldajatoetuse 
määramise ja maksmise 
kord Elva linnas. (Alo Re-
bane)

Eelnõu lisad on paber-
kandjal kättesaadavad El-
va Linnavalitsuses; aval-
datud Elva linna kodule-
heküljel aadressil www.
elva.ee ja volikogu lehel 
http://volikogu.elva.ee/

9. Toetuse avaldamine 
Rõngu valla Käärdi alevi-

ku elanike kodanikualga-
tusele. (Leelo Suidt)

Eelnõu lisa on paber-
kandjal kättesaadav El-
va Linnavalitsuses; aval-
datud Elva linna kodule-
heküljel aadressil www.
elva.ee ja volikogu lehel 
http://volikogu.elva.ee/

10. FIE Valve Laksiga 
sõlmitud mitteeluruumi 
üürilepingu nr 6-8.6-6/
14.06.2005 üleandmisega 
Relska & Otsu OÜ-le nõus-
tumine. (Kalev Kepp)

11. Kohanimede mää-
ramine. (Kalev Kepp)

12. Lõuna Teedekesku-
sega teehoolduse piiride 
kokkuleppe sõlmimine. 
(Kalev Kepp)

13. Elva Linnavolikogu 
17.detsembri 2007.a otsu-
se nr 88 “Elvas, Pikk 46 
ehitise omaniku kasuks 
hoonestusõiguse seadmi-
ne riigimaale ja arvamuse 
andmine maa riigi oman-
disse jätmise kohta” muut-
mine. (Kalev Kepp)

14. Kinnisasjaga liitmi-
seks sobiva maa munitsi-
paalomandisse mitte taot-
lemine. (Kalev Kepp)

15. Elva linnas Arbijär-
ve maaüksuse taotlemi-
ne Elva linna munitsipaal-
omandisse. (Kalev Kepp)

16. Elva linnas Raud-
tee tn 5a kinnistu detail-
planeeringu koostamise 
algatamine ja lähteseisu-
kohtade kinnitamine ning 
detailplaneeringu koosta-
mise korraldamine. (Ka-
lev Kepp)

17. Muud küsimused.
Leelo Suidt,  Elva 

Linnavolikogu esimees
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20. märtsil Ote-
pääl toimunud ETV-
G4S kahevõistleja-
te ja suusahüppaja-
te noorte karikasarja 
viimase etapiga tõm-
mati võistlussarja tä-
navusele hooajale 
joon alla.

Milvi Kapaun

Hooaja jooksul oli kari-
kasarjas kavas kuus etappi, 
kus osales üle 70 noore ka-
hevõistleja ja suusahüppa-
ja. Eesti noortele pakkusid 
konkurentsi ka Läti võist-
lejad. Üheteistkümnendat 
hooaega toimunud noorte 
võistlussarjas olid tänavu 
esmakordselt võistlustules 
ka tüdrukud. Igal osavõist-
lusel toimusid eraldi võist-
lused harrastajatele ja ve-

teranidele.
Karikasarja finaaletapi 

suusahüpped toimusid Ap-
teekrimäel, kahevõistluse 
murdmaasuusatamine sõi-
deti Tehvandi radadel. Elva 
suusaklubist osales võist-
lustel kuus sportlast.

M14 võistlusklassis tu-
lid kuldmedalid Elvasse 
nii suusahüpetes kui kahe-
võistluses. Suusahüpetes 
eelnevad viis etappi võit-
nud Kristjan Ilves lendas 
hüppemäel konkurentidest 
kaugemale ka viimasel eta-
pil. K-40 mäel 45 ja 45,5 
meetrised hüpped teinud 
Ilves edestas konkurente li-
gi viie meetriga. Teise ko-
ha saanud Robin Kütt Võru 
spordikoolist hüppas 40,5 
ja 41 meetrit. Karl Mustjõ-
gi tuli 39,5 ja 40,5 meetri 
pikkuste hüpetega kolman-

dale kohale. Kahevõistlu-
ses oli parim Karl Mustjõ-
gi Kristjan Ilvese ees. Hüp-
petulemuste põhjal 3 km 
murdmaarajale klubikaas-
lasest 21 sekundit hiljem 
startinud Mustjõgi edestas 
finišis konkurenti 9 sekun-
diga.

Meeste võistlusklassis 
võitis suusahüpetes 43,5 
ja 49,5 meetriste hüpetega 
esikoha Illimar Pärn Karl-
August Tiirmaa (42 ja 48,5 
m) ees. Teine Elva suusa-
hüppaja Tõnis Kartau tuli 
kolmandale kohale (42,5 ja 
47,5 m).

Medalivõit tuli suusahü-
petes Elvasse ka veteranide 
klassis, kus Andrus Maltsev 
oli kolmas (31 ja 32 m).

M10 vanuseklassis võis-
telnud Andreas Ilves kari-
kasarja viimasel etapil ei 

osalenud ning oli koond-
arvestuses kahevõistluses 
viies ja suusahüpetes nel-
jas. Samas vanuseklassis 
osales viimasel etapil El-
va suusaklubist veel Kevin 
Maltsev, kes platseerus ühe 
etapi punktidega mõlemal 
võistlusalal 12. kohale.

Viimasel osavõistlusel 
selgitati ka kahevõistluse 
ja suusahüpete Eesti meist-
rid M10 vanuseklassis ja 
veteranide Eesti meistrid 
kahevõistluses.

Suusahüpetes tuli M10 
klassis Eesti meistriks Artti 
Aigro Otepää spordiklu-
bist, kahevõistluses Klaus 
Kolbakov Võru spordikoo-
list. Veteranide Eesti meist-
riks kahevõistluses tuli tal-
linlane Rain Lond spordi-
klubist ES Põhjakotkas.

Kolme nädala pä-
rast alustavad jalgpallu-
rid hooaega. Esimesena 
alustab liigamängudega 
FC Elva II meeskond. 22. 
märtsil toimunud FC El-
va II treenerite ja mängi-
jate koosolekul püstitati 
võistkonnale eesmärgid 
hooajaks 2009, kinnita-
ti koosseis ja valiti mees-
konna kapten.

FC Elva üheksa tege-
vusaastaga oleme jõud-
nud niikaugele, et suuda-
me komplekteerida oma 
kasvandikest perspektii-
vika võistkonna, kellel 
on mänguisu ja võiduta-
het. Hooaja eesmärgiks 
püstitasime teise liigas-
se pääsemise. Esimesed 
treeningmängud on näi-
danud, et meie mängija-
tel on potentsiaali män-
gida hästi kõigi III-liiga 
vastastega. Enne hooae-
ga on plaanis pidada veel 
1-2 treeningmängu.

Hooaeg algab 12. ap-
rillil, kui võõral välja-
kul kohtutakse Jõgeva SK 
Noorus 96 meeskonna-
ga. FC Elva II võistkonda 
võib Elva linnastaadio-
nil mängimas näha 24. 
mail. Selleks ajaks peaks 
linnastaadion ka mängu-
kõlblikuks saama. Eelmi-
sel aastal Eesti Karika 16 
parema võistkonna hulka 
jõudnud meeskond soo-
vib hea loosiõnne korral 
saavutust korrata ja pub-
likule head jalgpalli näi-
data.

FC Elva II kodumän-
ge vaatama tulnud pealt-
vaatajate vahel loositak-
se iga mängu lõpus välja 
Nike jalgpall. Samas ot-
sime III-liiga võistkonna-
le särgisponsorit, kellega 
ühiselt eesmärkide poole 
liikuda. Huvi korral võt-
ta ühendust klubi juhti-
dega.

FC Elva II koosseisus 
mängivad Kauri Käos, 
Arvo Käkk, Riivo Tutk, 
Veiko Haan, Veiko Kütt, 
Taavi Havre, Priit Pastak, 
Kaarel Kaldvee, Jaanus 
Jõulu, Karl Bussov, Mart 
Kaur, Karl-Tõnis Laks, 
Taavi Aasmäe, Rando 
Kuus, Kristjan Moorast, 
Laur Nurme, Kaa-
rel Tani, Tarmo Kerro, 
Martin Raid, Sass Suis-
te, Kaarel Tinn, Henry 
Eichelmann, Taavi Lass-
mann, Juri Sirokov, Robi 
Männiste, Andres Vähi, 
Raido Kuus, Priit Dedov, 
Evert Soonberg ja Kau-
po Süld. Meeskonna kap-
ten on Kaarel Tani, ase-
kapten Karl Bussov. Pea-

treener on Marek Naaris, 
treener Veiko Haan.

Noorte võistkonnad 
hooajal 2009

Eesti meistrivõistlus-
tel teevad eeloleval hoo-
ajal kaasa järgmised Elva 
jalgpallikubi noortevõist-
konnad: FC Elva A1 (91.
a sündinud noormehed), 
FC Elva B2 (94.a), FCE 
Otepää C1 (95.a), FC Elva 
D1 (97.a), FCE Otepää D2 
(99.a), FC Elva E1 (99.a) 
ja FCE Nõo (99.a). 1997.
a noormeeste võistkond 
hakkab võitlema kvali-
fikatsioonturniiril, kus 
esikoht pääseb järgmisel 
hooajal mängima omava-
nuste kõrgeimat liigat.

Aprilli lõpus sõidavad 
FC Elva noored koos Tar-
tu SK 10 Premiumiga tur-
niirile Itaaliasse. Turnii-
ri tutvustavat infot leiate 
www.rosetocalcio.it/ 

Augusti lõpus toimub 
juba kuuendat korda rah-
vusvaheline jalgpallitur-
niir Elva Cup 2009. Män-
gud toimuvad 24.-27. au-
gustil Elvas, Paluperas, 
Pukas ja Otepääl. Usume, 
et see aasta ei kimbuta 
meid vihm, nagu juhtus 
viimasel kolmel turniiri-
aastal.

Novembris, detsemb-
ris ja jaanuaris toimuvad 
rahvusvahelised FC El-
va saalijalgpalliturniirid 
Nõo spordihoones. Tur-
niirid on saanud väga po-
pulaarseks Eesti ja Läti 
klubide hulgas.

FC Elva osaleb ka ühe- 
ja kahepäeva turniiridel 
Eestis ning Lätis. Nen-
dest osavõtmine sõltub 
suuresti lastevanemate ja 
klubi võimalustest.

Lisaks plaanib jalgpal-
liklubi luua sellel aastal 
tüdrukute grupi ja liitu-
da Eesti Meistrivõistlus-
tega aastal 2010. Leiame 
võimalused ja alustame 
selle elluviimist. Takis-
tuseks on olnud kesised 
treenimisvõimalused tal-
vel, kuna Elvas on kõiki-
de klubide peale kasuta-
da vaid üks korralik spor-
disaal. Kui tahame tule-
vikus pääseda Esiliigasse, 
siis peavad olema täide-
tud litsentseerimise nõu-
ded. Sealhulgas ka nais-
tejalgpalli arendamine.

Põnevaid jalgpalliela-
musi Elva rahvale!

Marek Naaris, 
FC Elva tegevjuht

LÜHIDALT

FC Elva II sihib kohta II liigas Lõppes ETV-G4S 
karikasari

Elva spordiliit korral-
das 22. märtsil Tartumaa 
tervisespordikeskuses El-
va meistrivõistlused laua-
tennises. Osalejate arv 
oli oodatust kesisem. Me-
hi oli mängimas kokku 
kolmteist ja meesvetera-
ne viis.  Naismängijaid 
võistlemas polnud. Pin-
gelises finaalmängus oli 

parim eelmise aasta võit-
ja Marek Mats 4:3  Kristo 
Frei ees. Kaido Kompuse 
ja  Jaanus Novikovi kol-
manda-neljanda koha 
duellis jäi peale Novikov. 

EPP

Esmakordselt Ees-
tis korraldatud nel-
ja hüppemäe turneel 
võitsid Elva suusa-
klubi suusahüppajad 
kaks kuldmedalit ja 
hõbeda.

Milvi Kapaun

Eesti Suusaliidu korral-
datud suusahüpete turnee 
peeti 15.-19. märtsini nel-
jal päeval Tallinna, Rakve-
re, Elva ning Võru hüppe-
mägedel. Osalesid suusa-
hüppajad alates M8 vanu-
seklassist kuni veteranide 
võistlusklassini. Tütarlas-
te võistlusklassis olid ko-
duhüppemäel Andsomäel 
võistlemas ka ainsal osa-
võistlusel osalenud Võru 
spordikooli tüdrukud Sand-
ra Sillaste ja Kerli Oja.

5. märtsil Mustamäe 
hüppemäel toimunud ava-
võistlusel Nõmme Talv 
2009 selgitati ka Eesti 
meistrid veteranide (1979. 
ja varem sündinud) võist-

lusklassis. Tiitlivõidu pälvis 
44,5 ja 47,5 m pikkuste hü-
petega Peep Heinloo Nõm-
me spordiklubist. Vetera-
nide B võistlusklassis tu-
li võitjaks ES Põhjakotkas 
suusahüppaja Rauno Loit. 
Elvalane Andrus Maltsev 
oli teine. Kahevõistlejad 
Kristjan Ilves ja Karl Must-
jõgi said M14 klassis vas-
tavalt esimese ja kolman-
da koha.

Turnee jätkus 17. märt-
sil Rakvere lähedal Tõrmas 
Kõrgemäe suusahüppe-
mäel. Võistlustega tähistati 
ühtlasi 80 aasta möödumist 
suusahüppevõistluste algu-
sest Eestis. Võistlustel osa-

lesid ka Eesti kahevõistluse 
koondislased Karl-August 
Tiirmaa ja Kaarel Nurmsa-
lu. Uue mäe rekordiga – 29 
meetrit – võitis esikoha just 
sellel mäel suusahüpete 
alghariduse saanud Kaarel 
Nurmsalu Karl-August Tiir-
maa (26,5 ja 27,5m) ees.

Kristjan Ilves oli võitma-
tu nii Rakveres kui ka kahel 
järgmisel hüppemäel. Karl 
Mustjõgi parandas Rakve-
res ja Elvas tulemust koha 
võrra, Võrus oli ta kolmas. 
Nelja hüppemäe tulemus-
te põhjal kindlustas Karl 
Mustjõgi kokkuvõttes Elva 
suusaklubile kaksikvõidu 
kuni 14-aastaste võistleja-

te hulgas.
M10 vanuseklassis Tal-

linnas napilt teiseks jäänud 
Andreas Ilves kahjuks hai-
gestus ja edasi võistelda ei 
saanud.

Veteranide klassis tu-
li nelja hüppemäe turnee 
võitjaks elvalane Andrus 
Maltsev.

Isaga koos tegi nelja 
hüppemäe turnee kaasa ka 
alles tänavu veebruaris El-
va suusaklubis hüppetree-
ninguid alustanud 8-aasta-
ne Kevin Maltsev. Treener 
Andrus Ilvese sõnul esines 
veidi üle kuu aja treeninud 
Kevin oma esimestel võist-
lustel väga tublilt.

28. märtsil võistlevad 
Elva suusaklubi sportla-
sed Otepääl Tehvandi spor-
dikeskuses Eesti meistri-
võistlustel kahevõistluses 
ja Eesti karikavõistlustel 
suusahüpetes K-90 hüppe-
mäel.

Elva MV lauatennises

ETV-G4S KARIKAVÕISTLUSTE 
2008/2009 PARIMAD

SUUSAHÜPPED
� Tüdrukud Sandra Sillaste, Võru Spordikool
� M8 Robert Lee, Nõmme Spordikool
� M10 Artti Aigro, Otepää Spordiklubi
� M12 Mairo Nupp, Võru Spordikool
� M14 Kristjan Ilves, Elva Suusaklubi
� M16 Han-Hendrik Piho, SÜ Taevatäht

KAHEVÕISTLUS
� Tüdrukud Sandra Sillaste
� M8 Markus Faster, Nõmme Spordiklubi
� M10 Artti Aigro
� M12 Mairo Nupp
� M14 Karl Mustjõgi, Elva Suusaklubi
� M16 Han-Hendrik Piho

NELJA HÜPPEMÄE TURNEE 
PARIMAD

� M8 Robert Lee, Nõmme spordiklubi
� M10 Ivo-Niklas Hermanson, Nõmme spordiklubi
� M12 Risto Raudberg, Nõmme spordiklubi
� M14 1. Kristjan Ilves; 2. Karl Mustjõgi
� Mehed Raiko Heide, Nõmme spordiklubi
� Veteranid Andrus Maltsev, Elva suusaklubi

Nelja hüppemäe turnee kaksikvõit Elvasse

Treener Andrus Ilvesel (keskel) on põhjust rõõmustada 
Kristjan Ilvese (paremal) ja Karl Mustjõgi tublide saavu-
tuste üle lõppeval suusahooajal. Elva suusahüppemäe 
taustal jäid poisid pildile ETV-G4S karikasarja liidrisär-
kides, mis kingiti võitjatele päriseks. Foto: Milvi Kapaun
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Kasumetsa küttekontor müüb 
küttepuid kojutoomisega. Tel. 
734 9800, 529 2305

Müüa kuiv ja toores küttepuu 
kohaletoomisega. 525 1588

Müüa puitbrikett kojutoomisega 
2100 kr/tonn. 506 6684

Lõhutud küttepuud, kuivad/too-
red. info.heizung@hot.ee Tel. 
511 3543

Ostan antiiki mündist mööblini, 
kulda ja hõbedat. 504 5909, Val-
ga mnt 1A

Teen ehitus- ja remonttöid. 5353 
6160

Välisvoodrid ja saunad säästuaja 
hindadega. 552 0680

Plaatimis- ja santehnilised tööd, 
saunade ehitus. Vanast vanni-
toast uus! 5399 1106

Garaažide, kuuride, grillmajade 
ehitus. Korterite renoveerimine. 
5555 8041

OÜ Nikpo teeb katlamajade, küt-
tesüsteemide, maaküttesüstee-
mide ja santehnilisi töid. Garantii. 
506 8509

Starterite, generaatorite remont. 
Hüdrovoolikud ja tarvikud. 529 
1979; 730 3607

Veoteenus konteinerkalluriga 6 
tonni. 5354 2335

Viljapuude hoolduslõikus, puude 
langetamine. Tel. 5810 8597

Turvafirma vajab valvetöötajaid 
ehitusobjektile Elva linnas.Töö-
aeg vahetustega õhtusel ja öisel 
ajal. Info tel. 656 6309 kuulutuse 
avaldamise päeva kahel järgne-
val tööpäeval kella 8.00-12.00.-
ni.

Vajatakse koduabilist Elvas era-
mu sise- ja väliskoristuseks 2 
päevaks nädalas (tunnitasu 50.-).
Tel. 508 9485

Müüa või rendile anda 1-toal. 
korter Puhjas. Tel. 529 1558

Üürile anda 1- ja 2-toal. korter 
Elvas. 5556 4040; 661 2649

Üürile anda 3-toaline osaliselt 
möbleeritud korter kesklinnas. 
5303 6026

Üürin 1-, 2- ja 3-toalise korteri 
või maja ja garaaži. 526 6045; 
506 2289

Müüa või rendile anda 4-toa-
line renov. korter Rõngus. Uus 
köögimööbel koos tehnikaga, 
vannitoas pesumasin jne. Hind 
650 000.-. 529 1558

Müüa ridaelamuboks Hellenur-
mes. Mob. 529 0930

Üürile anda autoremondi tööko-
jaks sobivad ruumid. 503 2954

Kui tellitud ajaleht Elva Postipoiss laupäeval postkastis ei 
ole, andke sellest toimetusele teada tel. 730 9899 (E-N) 

või e-mail  epoiss@kodu.ee

Märtsikuu esimesel nä-
dalavahetusel toimus El-
vas 36. jalgratturite tali-
kross Elva 2009. Võistlus-
tel selgitati ühtlasi ka Eesti 
meistrid talikrossis.

Kuigi maailmas ja seal-
hulgas ka meie vabariigis 
vaatab meid tabanud ma-
janduskriis lausa igal sam-
mul aknast ja uksest sisse, 
kogunes Elvasse üllatavalt 
arvukas jalgratturite pere, 
et juba 15. korda selgitada 
vabariigi meistrid talikros-
sis. Hooaja esimesi meistri-
medaleid asus jahtima 150 
ratturit.

M-Eliit klassi sõitjad lä-
bisid kuus korda 3,6 km 
pikkust ringi. Juba avarin-
gilt tuli veenva edumaaga 
konkurentide ees elvala-
ne Caspar Austa. Casparile 
ei suutnud sõitjatest keegi 
konkurentsi pakkuda ning 
ring-ringilt kärises vahe-
maa jälitajatega üha enam 
pikemaks. Ring jäi sisse te-
gemata ainult kahele eliit-
klassi ja viiele U-23 klassi 
mehele. Caspari sõnul tah-
tis ta lihtsalt ennast proo-
vile panna ja vaadata, kas 
suudab Sigvard Kukke rin-
giga võita. Seekord veel ei 
suutnud. Caspar Austa tuli 
2009. aasta Eesti talikros-
si meistriks ajaga 53.20. 
Keskmine kiirus oli 24,3 
km/h. Teise koha ja hõbe-
medali sai Sigvard Kukk 
tulemusega 57.12. Kolman-
daks tuli ajaga 1:02.20 Al-
lan Aulik.

U-23 klassis võitis 
Janari-Joel Jõessar. TÜ 
ASK-i rattur Illar Lood sõi-
tis ajaga 1:00.10 hõbeme-

dalile. Artur Schotter sai 
8. koha. M18 klassis pidi 
Eesti meistrile Sten Sarve-
le minutiga alla vanduma 
hõbemedali võitnud Rau-
no Miilmann, aeg 38.36. 
M16 võistlusklassis läbis 
3x3,6 km pikkuse võistlus-
maa kõige kiiremini, ajaga 
28.22 elvalane Henry Re-
bane, millega kindlustas 
tiitlivõidu. Maikel Kuusma 
sai 7. koha ajaga 31.11 ja 
Margo Tamm oli 14. aja-
ga 33.20. M14 klassi pois-
te 2x2,9 km pikkusel võist-
lusmaal tuli ajaga 16.10 
talikrossimeistriks Kaa-
rel Redi. Vahur Vahtra sai 
15. koha ajaga 19.25. See-
nioride 4x3,6 km krossira-
jal oli teravama jalaga kü-
lalisvõistleja Soomest Ju-
ha-Pekka Simpanen aja-
ga 38.47. Kuna Eesti Jalg-
ratturite Liidu reglemendi 
järgi vabariigi meistritiit-
lit välisriikide külalisvõist-
lejatele ei anta, siis päl-
vis meistritiitli teisena lõ-
petanud Urmas Utar ajaga 
39.56. Jaanus Järveojale 
kuulus 5. koht ajaga 45.30, 
Toomas Järveoja oli 7., 
aeg 48.40, Tõiv Tamm sai 
8. koha ajaga 48.57. Sport 
klassis vastavalt 2009. aas-
ta EJL võistlusreglemen-
di muudatusele enam Eesti 
meistritiitleid ei väljastata, 
vaid toimuvad EJL esivõist-
lused. 4x3,6 km pikkusel 
distantsil osales ka endine 
Elva Spordikooli kasvandik 
ja M-16 klassi Eesti meister 
grupisõidus Arno Raadom. 
Temale kuulus 9. koht aja-
ga 45.02.

Naisratturid sõitsid 

3x3,6 km. N-Eliit klassis 
olid peajagu üle õed Kai-
ri ja Helen Schmidt. Kui 
meesteklassis sõitis mööda 
jäiseid laskumisi hulljul-
gelt Caspar Austa, siis nais-
test sai umbes samaga hak-
kama ajaga 33.54 talikros-
simeistriks tulnud Kairi 
Schmidt. Keskmine kiirus 
19,1 km/h. Elvalane Maar-
ja Kuuskvere pidi leppima 
9. kohaga. Naisjuunioridest 
lõpetas 3x3,6 km võist-
lusmaa Katrin Kütt ajaga 
41.36 tulemuseks 4. koht.

N16 klassi neidudel ja 
ülejäänud noorematel klas-
sidel oli võistlusmaa pikku-
seks 2,9 km pikkune ja pi-
sut kergem ring kui eelne-
vatel vanuseklassidel. Ka-
rin Redi sai hõbemedali 
ajaga 19.14. Tütarlaste N14 
klassis läbis 2x2,9 km pik-
kuse võistlusmaa kõige kii-
remini ja võitis meistritiit-
li ajaga 19.57 Sirje Lepik. 
Keskmine kiirus oli 17,4 
km/h. Klubikaaslane Mar-
got Oinus sai ajaga 24.36 
pronksmedali. Mae Lang 
oli 6., aeg 26.30.

Veebruari lõpus ja märt-
sikuu alguses toimunud 
Tartumaa lahtistel meistri-
võistlustel tulid talikrossi-
meistriks erinevates võist-
lusklassides TÜ ASK rattu-
ritest Caspar Austa, Rauno 
Miilmann, Katrin Kütt, Ka-
rin Redi ja Sirje Lepik. Hõ-
bemedali võitsid Illar Lood 
ja Kaarel Redi, pronksme-
dali Henri Rebane.

Jüri Kalmus, 
jalgrattatreener

TÜ ASK noppis meistritiitleid 
talikrossis

Eelmisel nädalal Nor-
ras Trondheimis toimu-
nud kaheksandal MK eta-
pil tegi 10 km sprindis 
eestlastest parima sõidu 
10. kohal lõpetanud Ro-
land Lessing (pildil). Kõik 
tiirud puhtalt läbinud el-
valasel oli see tänavuse 
hooaja ja MK sarja parim 

koht. Indrek Tobreluts sai 
kolme möödalasuga 65. 
koha, Kauri Kõivul jäi ka-
hes tiirus üles üks märk 
ning tulemuseks oli 72. 
koht. Naistest tegi kar-
jääri parima sõidu  Kad-
ri Lehtla, kes lõpetas 7,5 
km sprindi  27. (0+1) ko-
haga. Eveli Saue oli 55. 
(2+1) ja Sirli Hanni 59. 
(1+1). 

12,5 km jälitussõi-
dus jäi tiirudes kolm 
möödalasku teinud Ro-
land Lessingu tulemu-
seks 28. koht. Jälitussõi-
dus lamadestiirus kaks 
möödalasku teinud Kad-
ri Lehtla tõusis 25. koha-
le, millega parandas oma 
parimat tulemust MK sar-
jas. Sõitu 55. positsioonilt 
alustanud  Eveli Saue ek-
sis tiirudes vaid ühel kor-
ral ja sõitis 29. kohale. 

EPP      

Elva Linnavolikogu 
15.12.2008 otsusega nr 
59 algatati Elva linnas 
Tartu mnt 16 maaüksu-
se detailplaneering. Pla-
neeritaval alal asub Ve-
revi järve supelrand. De-
tailplaneeringu eesmär-
giks on kaasaegse supel-
ranna väljaarendamine 
koos supelranda teenin-
davate ehitiste (ranna-
hoone, parkla) rajamise-
ga.  Vertikaalplaneerimi-
sega soovitakse lahenda-
da kahte peamist prob-

leemi – taastada haljas-
tusele normaalsed kas-
vutingimused ja suuna-
ta liikumisvoogusid hal-
jasalal.

Elva Linnavalitsus kor-
raldab Tartu mnt 16 de-
tailplaneeringu eskiisla-
hendust tutvustava arut-
elu 08. aprillil kell 15 El-
va linnavalitsuse saa-
lis, aadressil Kesk 32. Es-
kiisjoonisega on võimalik 
tutvuda aadressil www.
elva.ee.

Elva LV

SPORT

Sügav kaastunne Indrekule, 
Janekile, Maiele ja Koidule 

perega kalli vanaema ja ema
LYDIA-JOHANNA 

MÜLLERI
kaotuse puhul.

Veronika ja Kristina

Avaldame sügavat kaastunnet 
Maie Padarile ema

LYDIA-JOHANNA 
MÜLLERI

surma puhul.

Endised töökaaslased Elva 
Väikelastekodust

Südamlik kaastunne 
Tiiule ja Raimondile 

ema ja ämma
LEHTE KÄOSE
kaotuse puhul.

Ülo ja Viive

Sügav kaastunne 
Maiele, Indrekule ja Janekile 

kalli ema ja vanaema
LYDIA-JOHANNA 

MÜLLERI
surma puhul.

Helju, Kalju, Ursula ja Johanna

Avaldame sügavat kaastunnet 
Maie Padarile kalli ema
LYDIA-JOHANNA 

MÜLLERI
surma puhul.

Maie, Tony, Eevi, Mare

Kõik laulud, mis mulla all 
vaikivad, ei ulatu tänasesse.
Kuid mõned meis edasi 
tuikavad, on jäänudki 
südamesse.

Kallist abikaasat, isa, 
vanaisa ja 

vanavanaisa
KALJU KENNERIT

mälestavad tema 
80. sünniaastapäeval

lesk ja pojad peredega
29.03.1929 – 24.07.1994

Lessing tegi hooaja parima sõidu

TEADE



28. märts 2009

ELVA KAUBANDUSKESKUSES ja ARBIMÄEL

ELVA E–EHITUSKESKUSES ja 
KODU&TEHNIKA KAUPLUSES

Kuni 19. aprillini
VALIK VAIPU -20%MÖÖBLIKAUPLUS 

Kesk 23, Elva

Kasutades Säästukaarti kogud ostuboonust lisaks soodsatele hindadele!

Šokolaad Lion 41g (Peanut; White) 5.90 kg/143.90 2.90 kg/70.73
Jogurtirull 300g (Eesti Pagar) 33.90 kg/113.- 17.90 kg/59.66
Pirn Williams (Argentiina I klass)   19.90
Majapidamispaber SerlaOrava 
  4rulli mustriga 34.90 rull/8.72 19.90 rull/4.97

Kaelakarbonaad sealihast kg.vp. ArkeLT 94.90  69.90

NÄDALALÕPU SOODUSHINNAD 26.-29. märts:

Kasvuturvas universaalne 20 L 17.-
Kasvuturvas universaalne 50 L 30.-
Kasvuturvas universaalne 100 L 56.-
Kasvuturvas tomatile ja kurgile 50 L 30.-

Säästukaardiga paljud kaubad väga hea hinnaga!
9. aprill 19.00 
ELVA KULTUURIKESKUS 
“SINILIND”

Mu kallis lift 
Bengt Ahlfors (Soome)

Lavastaja Eino Baskin

Ühes
liftis 
kahes
osas

LEMBIT
ULFSAK
Eesti Draamateater

vana
baskini
teater


